
1 

 

RG 0012.1.14.2018                      
 

  P r o t o k ó ł    Nr 79/2018  
         z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      

 w dniu 23 maja 2018 r. 
 
 

Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.                             
Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji     
Józefa Boron.                                          
Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad.   

 

Ad. 3. 

Przewodnicząca komisji Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia.                                            
Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  
4. Opiniowanie projektów uchwał. 
5. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 28 marca 2018 r.  
7. Przypomnienie terminu i tematu kolejnego posiedzenia. 
8. Zamknięcie posiedzenia.  

 
Ad. 4. 

Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbrosławice 
na lata 2018-2027 z późń. zm. (autopoprawka) – I 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Marzena Żołędziewska. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 (autopoprawka) - II 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Marzena Żołędziewska. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

c)    w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 – III 
 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Marzena Żołędziewska. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

d)    w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowej dla osób fizycznych ze środków       
      budżetu Gminy Zbrosławice w ramach Planu gospodarki niskoemisyjnej Gminy Zbrosławice – IV 

 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony 
Środowiska Beata Dzielicka. 
 

Mieszkaniec sołectwa Kamieniec, pan Grzegorz Toczek zapytał, czy dotacja do wymiany kotłów 
dotyczy również wspólnot mieszkaniowych?               
 Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, że dotacja dotyczy tylko właścicieli i współwłaścicieli 
domów jednorodzinnych. 
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Radna Krystyna Graca zapytała, czy nie można przyznać tej samej kwoty na dotację na kotły opalane 
biomasą oraz na kotły opalane ekogroszkiem? Kotłami na opalanie ekogroszkiem jest zainteresowana 
największa ilość mieszkańców. Zapytała również, jak wygląda kwestia kosztów zakupu kotła na 
ekogroszek? 
 Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, że jeżeli chodzi o osiąganie efektów ekologicznych, 
Gminie zależy na tym, aby mieszkańcy dokonywali wymiany pieców na kotły najwyższej klasy.  
 
Radna Krystyna Graca zaproponowała podjęcie dyskusji, aby dotację do wymiany kotłów w kwocie 
5.000 zł również przeznaczyć na wymianę kotłów opalanych ekogroszkiem, gdyż mieszkańcom o taką 
wymianę chodzi. 

 Wójt Gminy Wiesław Olszewski powiedział, że brał udział w konferencji w Krakowie 
poświęconej tematowi wymiany kotłów. Prelegenci, którzy przedstawiali zagadnienia dotyczące 
wymiany kotłów, niezbyt pochlebnie wyrażali się o walce ze smogiem, poprzez stosowanie pieców 
nadal opalanych węglem. Unia Europejska dotuje tylko te projekty, które związane są ze zmianą 
nośnika na gaz, pelet.  

Radna Krystyna Graca stwierdziła, że skoro jest możliwość wymiany kotła na ekogroszek, to prosi                    
o wzięcie pod głosowanie, czy dotacja na wymianę kotła na ekogroszek pozostaje przy kwocie 4.000 
zł, czy też zostaje zwiększona do kwoty 5.000 zł.  

Radny Joachim Pieczka zapytał, czy jest założony hipotetyczny limit osób, które mogą z dotacji 
skorzystać? 

Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, że dotacja będzie związana z kwotą, która będzie 
zabezpieczona w budżecie gminy. Aktualnie zabezpieczona kwota wynosi 80.000,00 zł. 

 
Radny Joachim Pieczka zapytał, czy Wójt przewiduje zwiększanie kwoty w celu zabezpieczenia 
środków na dotację? 

Wójt odpowiedział, że jeżeli znajdą się środki finansowe w budżecie gminy na dotację do 
wymiany kotłów, to wówczas kwota zostanie zwiększona.  

Radna Krystyna Graca powiedziała, że regulamin, który w dniu dzisiejszym zostanie przyjęty będzie 
obowiązywał nie tylko na rok 2018 lecz na kolejne lata. 

Wójt powiedział, że regulamin można zmienić w każdej chwili.  

Następnie Komisja przystąpiła do głosowania nad wnioskiem Radnej Krystyny Gracy w sprawie dotacji 
do wymiany kotłów na ekogroszek w kwocie 4.000,00 zł lub 5.000,00 zł.                        
Dotacja w kwocie 4.000,00 zł – 11 głosów „za”, 2 głosy „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”.  
Dotacja w kwocie 5.000,00 zł – 2 głosy „za”, 11 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”.     

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                       
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

e)    w sprawie w sprawie przyjęcia "Programu udziału gospodarstw domowych w projekcie pn.    
      Budowa  odnawialnych źródeł energii w Gminie Zbrosławice - II etap" (autopoprawka) - V 

 

Projekt w/w uchwały przedstawił p.o. Z-cy Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej Michał 
Skowron. 

Radna Krystyna Graca zapytała dlaczego nie uwzględniono najbardziej efektywnego źródła 
pozyskiwania energii jakim są pompy głębinowe.  

Pan Michał Skowron odpowiedział, iż z uwagi na zabezpieczone środki finansowe w budżecie 
gminy w kwocie 1.248.000,00 zł w ramach ZIT-ów, gmina chce aby program był skierowany do jak 
największej liczby mieszkańców. Głębinowe pompy ciepła są wydajne, jednak koszt budowy mieści się 
w granicach 50.000-60.000 zł.  

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymuję się”). 
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f)    w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                                   
    i Gospodarki Wodnej w Katowicach – VI 
 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Marzena Żołędziewska. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                           
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

g)    w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska     
       i Gospodarki Wodnej w Katowicach – VII 

 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Marzena Żołędziewska.  

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                         
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

Ad. 5. 

W wolnych wnioskach głos zabrali:                        
Radna Krystyna Graca odnosząc się do przedstawionej uchwały w sprawie pożyczki z WFOŚ na 
budowę wodociągu i kanalizacji sanitarnej w Ziemięcicach i Przezchlebiu zapytała, czy tereny, na 
których będzie przebiegać kanalizacja wodociągowa oraz sanitarna są zabudowane? 

Pan Michał Skowron odpowiedział, że są to inwestycje, które trwają od roku 2017. Na ulicy 
Polnej w Ziemięcicach została odtworzona nawierzchnia asfaltowa. Aktualnie gmina oczekuje na 
odbiór końcowy i jest to ścisła zabudowa. W Przezchlebiu na ulicy Stawowej większość terenu jest 
zabudowana.      
 

Mieszkaniec sołectwa Kamieniec, pan Grzegorz Toczek poruszył sprawę rozstrzygnięcia nadzorczego 
przez Wojewodę Śląskiego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Rady Gminy Zbrosławice 
dotyczącej uchwalenia Studium i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zbrosławice. 
Zapytał o następujące sprawy:  
- o koszty związane z przygotowaniem Studium?  
- kto jest wykonawcą Studium? 
- jakie są plany Rady Gminy odnośnie rozstrzygnięcia nadzorczego? 

Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, że rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewoda Śląski wydał 
dnia 27 kwietnia 2018 r. W treści rozstrzygnięcia zostało napisane, że 26 kwietnia br. wszczęto 
postepowanie i zawiadomiono Gminę Zbrosławice w celu złożenia przez Gminę wyjaśnień, co jest 
absolutną nieprawdą, gdyż Gmina nie została powiadomiona o wszczęciu postępowania. Dnia 7 maja 
br. Wojewoda Śląski opublikował rozstrzygnięcie z dnia 27 kwietnia br. Do dnia obecnego takie 
rozstrzygnięcie do Gminy nie dotarło. Dnia 9 maja br. przeprowadzono rozmowę z pracownikami 
Urzędu Wojewódzkiego, którzy stwierdzili, że posiadali problem ze skrzynka podawczą platformy                 
ePUAP, co jest nieprawdą, gdyż w tych dniach z Urzędu Wojewódzkiego za pośrednictwem platformy 
ePUAP korespondencja docierała do Urzędu Gminy. Usprawiedliwiano się również tym, że posiadają 
dużo spraw. Uzasadnieniem dla Wojewody do podjęcia rozstrzygnięcia były bilanse sporządzone 
przez wykonawcę, czyli biuro „TEREN” z Łodzi, które zajmuje się realizacją Studium dla Gminy 
Zbrosławice, na podstawie których ustalono wielkość terenów przewidzianych pod nowe 
zagospodarowanie. Główny zarzut Wojewody dotyczył zbyt dużej ilości terenów przeznaczonych na 
tereny mieszkaniowe przewidziane w Studium. Umowa opiewa na kwotę 57.000,00 zł brutto, przy 
czym połowa została wypłacona wykonawcy po podjęciu przez Radę Gminy uchwały w sprawie 
Studium. Zastrzeżenia umowne są takie, że druga połowa zostanie wypłacona dopiero wówczas, 
jeżeli Wojewoda nie będzie mieć żadnych uwag do projektu Studium.  

Pan Grzegorz Toczek zawnioskował o to, by: 
- gmina zarezerwowała środki finansowe w budżecie gminy na wykonanie toalety publicznej w parku                     
i przy placu zabaw w Kamieńcu. W roku 2018 odbędzie się 605-lecie Parafii w Kamieńcu i wówczas 
toaleta będzie potrzebna; 
- usprawnić udostępnianie informacji publicznej na stornie BIP Urzędu Gminy, ponieważ informacje 
udostępniane są z opóźnieniem. 
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Mieszkanka sołectwa Zawada, pani Wierzbicka poruszyła sprawę stosowania oprysków przez 
rolników mówiąc, że: „W Zawadzie znajduje się 60 rodzin pszczelich i od momentu, gdy pan 
Klimowicz, pan Minkus oraz paru innych rolników przejęło pola w Zawadzie, mamy co roku kłopot. 
Musimy wzywać Policję, aby zgonić rolników, którzy opryskują pole”. 

Radny Marek Minkus powiedział, że to co mówi pani Wierzbicka jest oszczerstwem, gdyż nie posiada 
nawet 1ha pola w Zawadzie.    

Pani Wierzbicka wyraziła swoje niezadowolenie mówiąc: „W tej chwili o godzinie 1300 pan Jan 
(niestety nie znam nazwiska), który ma w Zawadzie pole stosował opryski. Moja córka udała się do 
pana Jana i poinformowała go, że o tej godzinie nie stosuje się oprysków, na to Pan Jan powiedział, 
że można stosować opryski w dzień. Ja sprowadzę telewizję m. in. panią Jaworowicz i opiszę, że 
dotacje, które otrzymują rolnicy za pola powinny zostać im zabrane. Indywidualny rolnik potrafi jechać 
po godzinie 19:00 na pole. Ja rozumiem, że rolnicy muszą stosować opryski, lecz nie w porze 
obiadowej. W roku 2017 rzepak w Zawadzie pięknie kwitł, a pan Klimowicz o godzinie 12:00 
przyjechał na pole i rozpoczął swoje opryski. Wezwaliśmy Policję. Pryskanie wykończy nas, nasze 
dzieci oraz pszczoły. Przecież jest ochrona pszczół i doskonale wszyscy o tym wiecie. Skoro pan 
Klimowicz wykonuje orkę na polu w Zawadzie od godziny 2200 do godzin rannych i zakłóca spokój to 
mnie to nie przeszkadza. Póki żyję to nie pozwolę na stosowanie oprysków. Proszę was zróbcie z tym 
wreszcie porządek. Pszczół w Zawadzie było więcej, niestety wymarły wraz z pszczelarzami. Ostatnio 
widzę, jedzie ciągnik na pole i stanęłam na środku drogi, pytam kierowcę dokąd jedzie przecież jest 
godzina 1200. Kierowca odpowiedział, że szef kazał. Powiedziałam proszę zadzwonić do szefa. 
Zadzwonił do szefa, a szef powiedział „Przejedź ją” i wyrwałam telefon kierowcy mówiąc do szefa do 
telefonu „Co mnie chcesz przejechać? Trujesz nie tylko pszczoły ale i nas”. Co mnie obchodzi, że pan 
Klimowicz ma tyle pola. Zostało wystosowane pismo do pana Klimowicza, żeby nie pryskał pola                   
w dzień. A co pan Klimowicz czy pan Minkus sobie z tego robią? Nic. Dla takich rolników mandat 500 
zł nic nie znaczy. To są biznesmeni i z Unii Europejskiej dostaną pieniądze za każdy hektar pola. 
Gmina zakupuje pszczelarzom lekarstwa dla pszczół i je ratuje, a z drugiej strony nie ma siły na 
rolników, którzy opryskują pola. Pan Klimowicz nie jest Bogiem. Naszą Gminę przecież reprezentuje 
Wójt i Rada Gminy. Może ktoś z Państwa mi odpowiedzieć co mamy zrobić? Jak walczyć z takimi 
ludźmi jak pan Klimowicz czy pan Minkus, którzy nie rozumieją, że jak pszczoła wyginie to nas 
również nie będzie. Bardzo proszę sobie moje słowa wziąć do serca”.  

Przewodnicząca komisji Józefa Boron zapytała, czy jest pani mieszkanką Zawady i czy mieszka pani 
w Zawadzie od dziecka? 

Pani Wierzbicka odpowiedziała, że tak.        
 
Przewodnicząca komisji Józefa Boron powiedziała, że nie dawno odbyło się spotkanie komisji 
rolnictwa z pszczelarzami, którzy doskonale są powiadomieni, że w południe rolnicy nie mogą 
opryskiwać pola.   

Pani Wierzbicka powiedziała, że „Rolnicy opryskują pole kiedy tylko chcą. Pan Fels mieszka 
obok pól i widzi jak rolnicy opryskują pola. W poprzednią niedzielę o godzinie 845 , patrzę jedzie 
ciągnik na pole pana Klimowicza z ogromną beczką”.                              
                       

Przewodnicząca komisji Józefa Boron zapytała Wójta, czy jesteśmy w stanie wyjaśnić sytuację                                  
z panem Klimowiczem?  

Wójt powiedział, że sytuacja powtarza się co roku.  
 
Przewodniczący Rady Jan Fels powiedział, że w Gminie Zbrosławice mamy małych i dużych rolników, 
którzy starają się dostosować do każdych warunków. Pszczoła opryskiwana środkiem lub inną 
odżywką zmienia zapach, zaczynają kleić się skrzydła, a w ulu zostaje zabita przez strażników.  

Pani Wierzbicka powiedziała, że „W sytuacji, gdy przekroczę prędkość dostaję mandat, a rolnicy są 
bezkarni, gdy stosują opryski. Mieszkańcy Zawady pytają mnie, gdzie są pszczoły. Odpowiadam im 
zapytajcie się tych rolników, którzy posiadają po 100.000 ha pola. Mali rolnicy potrafią pojechać na 
pole po godzinie 2000. Dopóki pszczoła lata, rolnicy nie powinni wyjeżdżać na pole. Nich pan 
Klimowicz albo pan Minkus napiją się wody, którą stosują do oprysków skoro to nie jest trucizna. 
Niestety pszczoła ginie, a pszczoła zaliczana jest do zwierząt. Nadal co roku będę wzywać Policję, co 
roku jeździć do Wójta i co roku mówić Radnemu. Jeżeli nic z tym nie zrobicie, to ja wam nie 
popuszczę”. 

Przewodnicząca komisji Józefa Boron powiedziała, że sprawa była nagłaśniana oraz pojawił się 
artykuł dla rolników w „Wieściach Gminnych”, aby w południe nie opryskiwano zbóż.  
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Radny Marek Minkus zapytał Panią Wierzbicką po czym wywnioskowała, że w Zawadzie opryskuje 
pola? Dodał, iż w Zawadzie, Karchowicach, Pyskowicach nie posiada nawet 1 ara pola.   

Pani Wierzbicka powiedziała, że widziała, jak ciągnik pana Minkusa porusza się po Zawadzie. 
 

Radny Marek Minkus zapytał Panią Wierzbicką w którym miejscu widziała jego ciągnik, skoro nie 
posiada pola w Zawadzie. Dodał, iż to co mówi Pani Wierzbicka to oszczerstwa. 

Pani Wierzbicka powiedziała: „Jeździ pan po Zawadzie. Ludzie również to potwierdzają. Niech 
się pan nie broni, tylko się przyzna” 
 

Radny Marek Minkus powiedział, że może poruszać się po Zawadzie tam i z powrotem. Dodał, iż 
odbyło się niedawno spotkanie z pszczelarzami, na którym był m. in. pan Klop oraz mąż pani 
Wierzbickiej. Na spotkaniu omawiano temat stosowania oprysków w ciągu dnia. Przewodniczący 
pszczelarzy pan Klop powiedział wyraźnie, że tam gdzie nie kwitnie pszenica, kukurydza, buraki, 
ziemniaki nie ma zakazu stosowania oprysku, jeżeli jest to zgodne z etykietą.  

Pani Wierzbicka powiedział, że „Jest ustawa, która mówi jasno, że po godzinie 2000, po 
oblocie pszczół można stosować opryski”.  
 

Przewodnicząca komisji Józefa Boron powiedziała, że na kolejnym posiedzeniu Komisji Rolnictwa 
sprawa zostanie wyjaśniona, gdyż aktualnie trwa posiedzenie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju.  

Radny Rafał Kubik poinformował panią Wierzbicką, że sprawę oprysków może zgłosić do Państwowej 
Inspekcji Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Częstochowie - Odział w Lublińcu, która zajmuje się 
problemem opryskiwania pól, odbieraniem dopłat unijnych rolnikom, wystawianiem mandatów oraz 
sprawdzaniem opryskiwacza. Dodał, iż Rada Gminy nie może udać się na teren osoby opryskującej             
i powiedzieć jej proszę nie pryskać.  

Pani Wierzbicka powiedziała „To dlaczego nie zabieracie dotacji rolnikom”. 
Radny Rafał Kubik powiedział, że Rada Gminy nie może zabrać dotacji. Od tego jest Państwowa 
Inspekcja Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Częstochowie – Oddział w Lublińcu.                          

Pani Wierzbicka powiedział, że „Wie pan co, już z Lublińca do nas przyjechali. Z Urzędu 
Gminy była wzywana pani Mariola Czaja, która przyjechała i widziała co rolnicy robią”.  
 
Przewodnicząca komisji Józefa Boron powiedziała, że na kolejnym posiedzeniu Komisji Rolnictwa,  
komisja postara się sprawę rozstrzygnąć.  

Mieszkaniec sołectwa Kamieniec, pan Grzegorz Toczek powiedział, że jest zbulwersowany postawą 
pana Radnego Marka Minkusa, który został wybrany przez mieszkańców i powinien reprezentować 
interes społeczeństwa, a nie interes lobbystów chemicznych. Nie może być tak, że potrujemy 
pszczoły. Zapytał, czy Komisja Rolnictwa zabrała stanowisko odnośnie aktu prawnego TTIP i CETA, 
który dotyczy rolnictwa w Polsce? Państwo nic o tym nie wiedzą, a to jest potężny cios w rolnictwo                 
w Polsce. Jest to sprowadzanie genetycznie modyfikowanej żywności, po to aby tacy rolnicy jak 
Państwo nie mogli konkurować z nimi.     

Przewodnicząca komisji Józefa Boron powiedziała, że wszystkie sprawy poruszane są na Komisji 
Rolnictwa. 

Radny Marek Minkus powiedział, że nie broni żadnych lobbystów chemicznych. Dodał, iż nie wie na 
jakiej podstawie pani Wierzbicka twierdzi, że on pryska pola w Zawadzie i że nie posiada w Zawadzie 
nawet 1 ara pola.    

 

Ad. 6. 

Komisja jednogłośnie (13 „za”) przyjęła protokół z posiedzenia w dniu 28.3.2018 r.  

 

Ad. 7. 

Nastąpiła zmiana kolejnego posiedzenia komisji, która została ustalona na dzień 11.6.2018 roku                          
o godz. 1500 w temacie: „Ocena wykonania budżetu za rok 2017”.  
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Ad. 8. 

Przewodnicząca komisji Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym samym 
jego zamknięcia. 

    

          Protokołowała                                                                                           Przewodnicząca komisji 

    Inspektor Justyna Cieśla                                             Józefa Boron 

 

 

  

Załącznik do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy.  


